
Egyenesedjetek fel, és emeljétek fel a fejeteket, mert 

közeledik a megváltásotok.  

(Lk 21, 28) 

ADVENT 2. VASÁRNAPJA, 2020.12.06. 

Nem tudom, hogy idén fehér karácsonyunk lesz e, vagy egyáltalán esik e 

idén még a hó. Sokan szeretik a havazást, mert olyankor szép fehér lesz a 

körülöttünk lévő táj. A hó eltakar mindent, és ragyogó fehérsége elkápráztatja a 

szemet. 

Sokszor életünkkel is így vagyunk. Néha azt kívánjuk, bárcsak el lehetne 

tüntetni megannyi hibáinkat a múltból, meg nem történté lehetne tenni 

dolgokat. Vagy akár egy lepellel eltakarni őket. Milyen találó a magyar nyelvben 

a kifejezés: szőnyeg alá seperni a dolgokat. Pont ezt a vágyat fejezi ki; 

eltakarom azt, ami nem tetszik. 

Mennyi meggondolatlan szó vagy cselekedet okozott már kárt személyes 

életünkben. Akarva vagy akaratlanul ártottunk házastársunknak, 

gyerekeinknek, rokonoknak, barátok, ismerősöknek. Hány emberi kapcsolat 

ment már tönkre körülöttünk? Esetleg úgy érezzük, hogy a saját életünk hever 

romokban, mert saját életünket tettük valamivel tönkre? De jó lenne, ha ezeket 

újra lehetne építeni, ha újra lehetne kezdeni! Bárcsak tiszta lappal lehetne 

kezdeni! Bárcsak lenne életünkben is egy szép fehér hóesés, ami elfedne 

minden mocskot és szennyet, minden elrontott dolgot az életünkből! 

Advent az újrakezdés időszaka. A változásé és a tetteké. Nem véletlenül 

lila az adventi koszorún a gyertyák színe. Mert a lila szín a bűnbánatra 

emlékeztet minket. Ezért nevezték még régen az adventet karácsony 

kisböjtjének, mert az advent a bűnbánatról is szól. 

A mai kor emberének nehéz szó az, hogy bűnbánat. A bűnbánat pont azt 

jelenti, amit két bekezdéssel fentebb írtam: önismeretet jelent. Azaz 

megvizsgálom életemet, őszintén tükörbe nézek és az Isten Igaz Igéjén 

keresztül nézem magamat. Meg merem látni hibáimat és be is merem vallani 

azokat magamnak, és Istennek is. Ez kemény, őszinte feladat. Viszont itt még 

nem ér véget, mert kell mellé a vágy is, hogy ezen változtatni akarok. Rendbe 

akarom hozni az elrontott életemet, a házasságomat, a gyerekemmel való 



kapcsolatomat, vagy bármi mást, ami megrontja életemet. Ez utóbbit nevezi a 

Szentírás megtérésnek. Hogy változtatni akarok magamon. 

Karácsony örömüzenete éppen abban áll, hogy Isten pont azért küldte 

Fiát, hogy segítsen újra építeni életünket, hogy erős várunk legyen. 

Karácsonyban nem (csak) az a szép, hogy Isten Fia megszületett. Mert ez egy 

hosszú út kezdete, ami majd nagypéntek után húsvéttal, a feltámadással ér 

véget. A nagypéntek és a húsvét üzenete pedig éppen hogy a megtisztulásban 

rejlik. Isten tiszta lapot, új életet ad az embereknek. Ezt nevezi Lukács 

evangélista is megváltásnak. 

Így válhat személyes üzenetté ma Lukács szava mindazoknak, akik meg 

vannak terhelve életük nehézségeivel: egyenesedjetek fel, és emeljétek fel 

fejeteket, mert közeledik a megváltásotok.  

Imádságban kérjük Istent, hogy segítsen átgondolni életünket, és adjon 

erőt ahhoz, hogy merjünk és tudjunk is változtatni önmagunkon, és így adjon 

számunkra új lehetőséget, új életet. 

Ámen!  

 


